
1 
 

P r o t o k ó ł  Nr XLIV/2014 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 28 maja 2014r. odbytej w sali Urzędu Gminy w Kotlinie 
w godz. od 900 do 1225 

 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                  Otwarcia posiedzenia  dokonał Przewodniczący Rady Gminy  Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika  
Gminy Irenę  Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego,  sołtysów, 
przedstawiciela Policji  Jacka Gargula oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy skład 15 radnych w sesji 
uczestniczyło 14. 
Nieobecni: radny Czesław Smoliński i sołtysi: Beata Skowrońska i Dominika Kwiecińska. 
Listy obecności radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół 
niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz innych 
niepublicznych form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Kotlin, a także 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 
Wniosek Wójta przyjęto jednogłośnie  14 głosami za. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLIII sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLIII sesji Rady oraz  z wykonania 

uchwał Rady. 
7. Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2013 rok wraz  z informacją o stanie mienia komunalnego. 
8. Zapoznanie się  z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu          

z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 
9. Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

 10.  Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o wniosku Komisji 
        Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie absolutorium. 
 11.  Przedstawienie opinii pozostałych komisji Rady oceniających wykonanie  budżetu Gminy. 
 12.  Dyskusja nad sprawozdaniami. 
 13.  Poddanie pod głosowanie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
        finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 
 14.  Poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
        Gminy z tytułu  wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 
 15.  Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz rozkładania  na 
        raty należności pieniężnych  za 2013 rok do których nie stosuje się ustawy – Ordynacja 
        podatkowa. 

   16.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
- przekazania skargi według właściwości, 

  - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014, 

 



2 
 

  - objęcia przez Gminę Kotlin udziałów w spółce Oświetlenie Uliczne i Drogowe  Sp. z o.o. 
    z siedzibą w Kaliszu, 

      - zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 
        szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz 
        innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy 
        Kotlin, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

17.  Podjęcie stanowiska dotyczącego budowy fermy hodowli norek w miejscowości 
       Magnuszewice i chowu trzody chlewnej w miejscowości Kotlin przy ul. Waliszewskiej i ul.  
       Buchalińskiej. 
18.  Wolne głosy i wnioski. 
19.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLIII sesji Rady  
       Gminy. 
20.  Zamknięcie obrad. 
                   Przewodniczący Rady Gminy złożył obecnym życzenia z okazji Dnia Samorządowca  
   przypadającego w dniu 27 maja. 
         

ad.3 Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy. 
 

                Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XLIII sesji Rady wyłożony został 
  do wglądu podczas posiedzeń stałych komisji Rady w dniach 26 i 27 maja br. i nie wniesiono do  
  niego uwag. 
  Protokół przyjęto jednogłośnie 14 głosami za. 

  
ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
               Interpelacje i wnioski  zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak wnioskując o: 
- naprawę poboczy przy drodze Kotlin – Sławoszew, w tym szczególnie przy posesji nr 1 
  w Sławoszewie, zaznaczając, że termin  9 maja określony przez Zarząd Dróg Powiatowych 
  w Jarocinie  w jakim  zobowiązano się naprawić pobocza już minął, 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, zapowiadając, że wniosek w tej 
  sprawie składał będzie  na każdej sesji, aż do skutku, 
- ścięcie trawy na poboczach dróg, której wysokość dochodzi do 1 metra, 
- ścięcie równiarką poboczy drogi  w Sławoszewie na Nowej Wsi, 
- wyrównanie równiarką drogi Sławoszew – Strzydzew. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o wykoszenie  traw rosnących na rowach przydrożnych. 
Radny Maciej Skowron wnioskował: 
- aby do czasu naprawy świateł  na przejściu dla pieszych  w Kotlinie ustawić  kogoś   
  w godzinach rannych na czas przejścia dzieci do szkoły, albo zobowiązać policjantów do 
  przeprowadzania dzieci przez jezdnię, 
- o wyrównanie  nawierzchni jezdni na ul. Dworcowej przy przejściu dla pieszych w miejscu 
  w którym tworzy się zastoina wody. 
Wójt poinformował o rozmowach z Zarządem Dróg Powiatowych w Jarocinie odnośnie ścinania 
trawy przy drogach powiatowych oraz  z GDDKiA  odnośnie naprawy sygnalizacji świetlnej      
w Kotlinie i znaków drogowych od  Wyszek do Kotlina, które zobowiązano się naprawić do 
końca tego tygodnia. 
Radny Krzysztof  Szyszka  wnioskował, aby pomyśleć o odwodnieniu  terenu szkoły                
w Kotlinie, ponieważ przy intensywnych opadach deszczu woda wybija się na ul. Konopnickiej 
zalewając posesje  i woda spływa do kanalizacji sanitarnej. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak poinformował, że jest w stanie wycofać się z projektu flagi 
Gminy  z tłem żółto- zielonym, proponując zielone  tło flagi  z herbem Gminy. 
Radny Szymkowiak wnioskował o: 
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- nadanie Domowi Kultury w Kotlinie imienia Jana Paderewskiego, informując, że skonsultował  
  to z mieszkańcami  i paroma osobami, 
- przyjrzenie się  sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej w Kotlinie w której starty został lakier 
  na parkiecie, proponując  sztuczną nawierzchnię lub ponowne cyklinowanie i malowanie 
  parkietu. 
  Wójt pytał – co na to dyr. Szkoły? 
  Radny odpowiedział, że   dyrektor mówi, że  nie ma na to środków  w budżecie. Radny  
  przypominał, że  w tym roku Szkoła w Kotlinie obchodzić będzie 25 lecie. 
- zamontowanie nowych słupków betonowych, które się kruszą przy mostku na Kotlince  na ul. 
  Ks.  Rymarkiewicza, po obu stronach drogi. 
  Wójt odpowiedział, że jest to droga powiatowa i wniosek  skierowany zostanie do Zarządu 
  Dróg Powiatowych w Jarocinie. 
Radny Szymkowiak podziękował  Radzie Gminy  i wszystkim biorącym udział w uroczystości 
kanonizacji Jana Pawła II. 
Sołtys Teresa Smolińska wnioskowała o wyjaśnienie przyczyny brudnej wody w Woli 
Książęcej, o co zwracają się  mieszkańcy sołectwa. Sołtys  mówiła, że  jest moment, że woda jest 
czysta  i jest, że woda  nie nadaje się do użytku. 
Wójt poinformował o zdemontowaniu hydrantów, które  najprawdopodobniej są przyczyną złej 
jakości wody. 
Radny Szczepan Szymczak wnioskował o: 
- wycięcie suchego drzewa  znajdującego się przy drodze powiatowej w Magnuszewicach, przy 
  wyjściu z probostwa, 
- odnowienie rowu przy drodze Magnuszewice – Prusy, 
- wyrównanie równiarką  drogi Kotlin – Ruda, która to droga została zniszczona  przez 
  poszukujących ropy, następnie przez  budującego wiatrak, a teraz przez jednego z rolników, 
- wykoszenie rowów przy drodze powiatowej w Magnuszewicach. 
Wójt poinformował, że drogę Kotlin – Ruda do stanu poprzedniego doprowadzą osoby, które 
drogę  zniszczyły. 
Radny Mirosław Twardowski  poruszył temat zalewania posesji w Wyszkach przy drodze nr 
11, na które spływa woda z pól  zalewając piwnice. Radny przypomniał o składanych przez 
Wójta obietnicach rozwiązania tego problemu. 
Radny Twardowski prosił, aby  nie bagatelizować miejscowości Wyszki pod względem 
bezpieczeństwa, popierając sołtysa w tej sprawie. 
Wójt wyjaśnił, że  uszkodzone  słupki  kierunkowe w Wyszkach  zostaną naprawione do końca 
tego tygodnia. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak mówił, że słupki na wysepkach zostaną naprawione, ale nikt nie 
zagwarantuje, że  nie wjedzie tam  następny samochód. 
Wójt odpowiedział, że tego to nikt nie może zagwarantować. 
Sołtys ponowił wniosek o zamontowanie fotoradaru. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XLIII sesji Rady. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- podpisał przyjęte przez Radę  uchwały, 
- przekazał Wójtowi zgłoszone  na sesji interpelacje i wnioski, 
- uczestniczył  w uroczystym otwarciu oddziału ortopedii i reumatologii w Szpitalu Powiatowym 
  w Jarocinie, 
- obecny był  na otwarciu Biblioteki Publicznej w Kotlinie, 
- na zaproszenie OSP w Woli Książęcej obecny był na uroczystości z okazji Dnia Strażaka, 
- obecny był w Szkole Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie  na XI Konkursie  
  Piosenki Szkolnej, 
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- obecny był na posiedzeniach obu stałych komisji Rady, 
- obecny był na zorganizowanych przez Gimnazjum w Kotlinie Biegach przełajowych Jana 
  Pawła II. 
               Przewodniczący Rady odczytał  pismo  otrzymane z Senatu RP w sprawie  petycji 
dotyczącej jednomandatowych okręgów wyborczych do Sejmu RP. Petycję  7 maja br. 
Marszałek Senatu skierował  do rozpatrzenia przez Komisję Praworządności i Praw Człowieka.  
Senat RP zapewnił, że  o przebiegu prac nad petycją będzie informował Przewodniczącego 
Rady. 
Do informacji złożonej przez Przewodniczącego Rady nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLIII sesji Rady oraz                 
z wykonania uchwał Rady. 
             Wójt poinformował, że uchwały podjęte na ostatniej sesji Rady przekazano do Urzędu 
Wojewódzkiego w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na tablicy 
ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały stanowiące prawo miejscowe oraz uchwałę zmieniającą budżet Gminy  przekazano do 
Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego celem ich opublikowania. 
Uchwały  dotyczące budżetu Gminy przekazano Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu 
Zespół w Kaliszu. 
              W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 9 zarządzeń w sprawie: podania do publicznej 
wiadomości wykazu nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży w trybie przetargu 
ograniczonego – działki  o powierzchni 533 m2, położonej w Kotlinie przy ul. Poznańskiej,        
powołania obwodowych komisji wyborczych do przeprowadzenia głosowania  w wyborach do 
Parlamentu Europejskiego i zmiany w składzie OKW nr 1 w Kotlinie, zmiany budżetu Gminy       
i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy oraz w sprawie upoważnienia kierownika                   
i pracownika GOPS do prowadzenia postępowania w sprawie ustalenia i wypłaty zasiłków dla 
opiekunów, w tym wydawania w tych sprawach decyzji  i do prowadzenia postępowań               
w sprawach z zakresu wspierania rodziny oraz wydawania decyzji w tych sprawach. 
                Następnie Wójt poinformował o zrealizowanych przez Gminę zadaniach w okresie 
międzysesyjnym , w tym : 
- o odbyciu w dniu 30 kwietnia  rady budowy dla realizacji budowy kanalizacji sanitarnej wraz     
z przyłączami  w miejscowości  Wola Książęca. Stan zaawansowania robót na ten dzień według  
informacji kierownika budowy wynosi 88% zaawansowanych robót. 
- podpisaniu w dniu 5 maja  umowy z firmą „MARZYŃSKI”  na wykonanie przebudowy drogi 
gminnej  we wsi Wilcza, 
- złożeniu  w dniu 5 maja dwóch wniosków  do Lidera Zielonej Wielkopolski  na rozbudowę        
i przebudowę  istniejącej strażnicy OSP w Wysogotówku i na zakup sprzętu muzycznego na 
wyposażenie Domu Kultury w Kotlinie, 
- w dniu 7 maja podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Wytwórczo Usługowo Handlowym 
„GEMAL” z Goliny na dostawę i montaż mebli na wyposażenie Domu Kultury w Kotlinie,  
- 13 maja ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na przebudowę boisk 
rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- 16 maja podpisano umowę z firmą „MARZYŃSKI”  na wykonanie przebudowy drogi              
w Kotlinie – ul. Cicha, 
- 19 maja zawarto umowę z Konsorcjum: ZGO-NOVA z Jarocina  i Zakładem Gospodarki 
Odpadami w Witaszyczkach na odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu 
gminy Kotlin, 
- 20 maja podpisano umowę na realizację  zadań dofinansowanych ze środków PROW: budowę 
placu zabaw w Kurcewie, wykonanie remontu wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej               
w Sławoszewie i wykonanie remontu wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Wilczy. 
Poza tym Wójt  w dniu: 
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- 27 kwietnia uczestniczył w uroczystej mszy pod pomnikiem Jana Pawła II w Kotlinie  z okazji  
  kanonizacji Jana Pawła II, 
- 30 kwietnia uczestniczył w spotkaniu wójtów i burmistrzów z Komendantem Powiatowym 
  Policji w Jarocinie  w sprawie możliwości  dofinansowania zakupu samochodu dla Policji, 
- 2 maja wraz z radnymi złożył wiązanki kwiatów pod pomnikami pamięci z okazji Święta 
  Konstytucji 3 Maja, 
- 3 maja uczestniczył w obchodach Dnia Strażaka  w Twardowie, Wysogotówku i Woli 
  Książęcej, 
- 3 maja  obecny był na turnieju  piłki nożnej  „Orlik Oldboy”, 
- 8 maja uczestniczył w otwarciu Biblioteki Publicznej w Kotlinie, 
- poza tym  uczestniczył  w spotkaniu  zorganizowanym przez Koło Emerytów i Rencistów  
  w Kotlinie z okazji Dnia Seniora i w spotkaniu z mieszkańcami sołectwa Magnuszewice,  
- obecny był na otwarciu oddziału ortopedii i reumatologii w Szpitalu Powiatowym w Jarocinie, 
- uczestniczył w spotkaniu  Starosty Jarocińskiego i geodety z sołtysami zorganizowanym  
  w Urzędzie Gminy w sprawie scalania gruntów, 
- 24 maja  uczestniczył w  Powiatowych  i Gminnych obchodach Dnia Strażaka połączonych  
  z  jubileuszem  OSP  w Żerkowie, Ludwinowie i Żernikach, 
- 24 maja obecny był na  zorganizowanych przez Gimnazjum w Kotlinie Biegach przełajowych 
  Jana Pawła II. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
ad.7 Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy za 2013 rok wraz  z informacją o stanie mienia komunalnego. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania  budżetu Gminy za 2013r. bardzo szczegółowo i wnikliwie 
omówiono na posiedzeniach stałych komisji Rady  w dniach 26 i 27 maja br.  
Przewodniczący Rady prosił Skarbnika Gminy o omówienie sprawozdania  ogólnie w skrócie. 
                     Skarbnik Gminy poinformowała, że budżet Gminy na rok 2013  został uchwalony 
uchwałą Nr XXIX/150/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. 
Po stronie dochodowej plan stanowił kwotę 21.217.771,00 zł, w tym dotacje 3.200.276,00 zł. 
Wydatki stanowiły kwotę  25.167.726,00 zł , w tym wydatki  na zadania zlecone 3.200.276,00 
zł. 
Budżet nie był zrównoważony, a występujący deficyt w wysokości 3.949.955,00 zł  planowano 
pokryć  kredytem i pożyczką. 
W ciągu roku następowały zmiany. 
Budżet po zmianach. 
Dochody: 
- plan  23.316.147,79 zł, 
- wykonanie  23. 084.239,43 zł 
co stanowi 99,00% zadań rocznych. 
Wydatki: 
- plan 23.728.503,68 zł, 
- wykonanie  23.088.713,32 zł  
co stanowi 97,30% zadań rocznych. 
Występujący deficyt  w kwocie 412.355,68 zł planowano pokryć pożyczką i kredytem. 
Wykonanie budżetu Gminy zamknęło się deficytem w wysokości  4.473,89 zł, bowiem 
wykonanie dochodów to kwota 23.084.239,43 zł, a wykonanie wydatków to kwota 
23.088.713,32 zł. 
Z dochodów  w kwocie 23.084.239,43 zł  przypada na: 
- dochody własne  9.562.634,96 zł, 
- dotacje celowe  na zadania zlecone 3.413.023,96 zł, 
- dotacje celowe na zadania własne 1.313.368,67 zł, 
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- subwencja  z budżetu państwa 8.273.727,00 zł, 
- dotacja  z Urzędu Marszałkowskiego 369.500,00 zł 
- dotacja na zadania majątkowe 26.525,24 zł, 
- dotacja  celowa z Powiatu Jarocińskiego 46.575,08 zł, 
- środki  z funduszu PZU  2.708,00 zł, 
- odsetki  76.177,42 zł. 
Wydatki  wykonane na kwotę 23.088.713,32 zł w tym: 
- wydatki bieżące  19.678.623,52 zł, 
- wydatki majątkowe 3.410.089,80 zł. 
Wydatki bieżące realizowane przez Gminę  to kwota 19.410.430,72 zł. 
Dotacje przekazane z budżetu  to kwota 268.192,80 zł , z tego dla: 
- instytucji kultury 223.857,03 zł, 
- Społecznego Komitetu Festiwalu Solistów i  Zespołów Akordeonowych 5.000,00 zł, 
- Urzędu Miasta i Gminy Jarocin  4.112,12 zł, 
- Urzędu Miasta i Gminy Pleszew 3.723,65 zł, 
- Komendy Powiatowej Straży Pożarnej w Jarocinie 1.500,00 zł 
- Klubu Sportowego Błękitni Sparta 30.000,00 zł. 
Wydatki majątkowe  na plan 3.475.958,00 zł  wykonano  3.410.089,80 zł, co stanowi 98,10% 
w tym: 
- realizacja zadań inwestycyjnych 3.080.955,18 zł, 
- zakupy inwestycyjne – 165.834,62 zł, 
- dotacje na zakupy inwestycyjne  68.500,00 zł, 
- udziały 94.800,00 zł. 
Realizacja zadań majątkowych w poszczególnych działach: 
- 010 Rolnictwo 505.366,42 zł, 
- 600 Transport i łączność  860.510,89 zł, 
-754 Bezpieczeństwo publiczne  3.944,70 zł, 
- 801 Oświata i wychowanie  34.821,30 zł, 
- 900 Gospodarka komunalna 58.476,79 zł, 
- 921 Kultura i sztuka 1.606.534,88 zł, 
- 926 Kultura fizyczna 11.300,20 zł. 
Przychody Gminy  to kwota 1.251.255,80 zł, w tym: 
- kredyt 1.000.000,00 zł, 
- pożyczka  251.255,80 zł, 
- wolne środki 319.215,56 zł. 
Rozchody Gminy to kwota 838.900,00 zł , w tym: 
- pożyczki 305.800,00 zł, 
- kredyty 532.600,00 zł. 
Dotacje na zadania zlecone na plan 3.606.801,12 zł wykonano 3.443.682,49 zł co stanowi 
95,48% zadań rocznych. 
Dotacje na zadania własne   na plan 1.335.598,00 zł  wykonano 1.276.759,40 zł, co stanowi 
95,59% zadań rocznych. 
Na dzień 31 grudnia 2013r. dług Gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek wynosił 
4.169.806,87 zł tj. 18,06% wykonanych dochodów. 
Fundusz sołecki na plan 192.722,00 zł  wydatkowano 145.643,46 zł tj. 75,57% zadań rocznych. 
Wolne środki na dzień 31 grudnia 2013r to kwota 727.097,56 zł,  które zwiększają dochody 
budżetowe roku 2014. 
 
ad.8 Zapoznanie się  z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu          z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 
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                   Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr SO 0954/50/3/Ka/2014 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 kwietnia 2014r. w sprawie wyrażenia 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 2013 rok.  
Skład Orzekający RIO wyraził opinię pozytywną z zastrzeżeniami o przedłożonym przez Wójta 
Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy.  
Skład Orzekający RIO  wskazał, że w sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu nie 
ustosunkowano się do stopnia  realizacji przedsięwzięć  określonych w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. 
W sprawozdaniu z wykonania wydatków budżetowych nie ustosunkowano się co do zobowiązań 
niewymagalnych wykazanych w sprawozdaniu Rb-28S. 
Skarbnik wyjaśniła, że nie ma możliwości dokonania korekty sprawozdania opisowego                  
z wykonania budżetu, a w przyszłych okresach opracowując sprawozdanie z wykonania budżetu 
uwagi RIO zostaną uwzględnione. 
Odnośnie zobowiązań Skarbnik wyjaśniła, że  zobowiązania te wynikają z tytułu niezapłaconych 
faktur, których termin płatności przypadał na miesiąc styczeń 2014r. 
W uchwale budżetowej Wójt Gminy  miał upoważnienie do zaciągnięcia zobowiązań do kwoty 
500.000,00 zł.  Wymienione zobowiązania  stanowią realizację zadań ciągłych. Natomiast kwota 
zaciągniętych  zobowiązań nie przekroczyła uprawnień określonych dla Wójta  przez Radę 
Gminy. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9 Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
                 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak  odczytała uchwałę Nr 4/2014 
Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Kotlin z dnia 28 kwietnia 2014r. w sprawie absolutorium.  
Komisja Rewizyjna pozytywnie  zaopiniowała  wykonanie budżetu Gminy za 2013 rok 
wnioskując o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2013 rok. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

   ad.10 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie absolutorium. 
                Uchwałę Nr SO-0955/9/3/Ka/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 maja 2014r. odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Skład Orzekający RIO  wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin            
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy  absolutorium za 2013 rok jest uzasadniony. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
   ad.11 Przedstawienie opinii pozostałych komisji Rady oceniających wykonanie  budżetu 
Gminy. 
                        Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 maja br. wyraziła opinię 
pozytywną o wykonaniu budżetu Gminy za 2013 rok. 
Przewodniczący Komisji mówił, że należałoby zaznaczyć , że co miesiąc Rada Gminy zmienia 
budżet, to i opinia nie może być inna. 
Przewodniczący Komisji dodał, że  na posiedzeniu  Komisji zaznaczono, że budżet jest 
zrównoważony jak nigdy, z tym, że  po stronie inwestycyjnej  największa inwestycja, którą jest 
budowa kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej na którą planowano  ponad 3 mln zł, a 
wydatkowano ponad 300 tys. zł nie została wykonana, z tym, że nie jest to wina Wójta, który 
robił co mógł i nastąpiła zmiana wykonawcy tego zadania. Inwestycja ta przeszła na rok  bieżący      
i nie można nic innego zrobić  jak udzielić  Wójtowi absolutorium. 
Wójt Gminy mówił, że ma nadzieję, że Przewodniczący Komisji nie uważa, że jeżeli 
zaplanowane jest np. 6 mln zł, to 6  mln należy wydać tylko po to, aby budżet był zrealizowany. 
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Przewodniczący Rady prosił o opinie Komisji informując, że dyskusja będzie w następnym 
punkcie porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji  Zdzisław Wodniczak potwierdził, że stanowisko Komisji  jest 
oczywiści pozytywne o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  poinformował, że  na 
posiedzeniu w dniu 27 maja br. Komisja nie wniosła  uwag do sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy za 2013r.  Komisja wykonanie budżetu Gminy opiniuje pozytywnie i będzie 
głosować za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. 
 
    ad.12 Dyskusja nad sprawozdaniami. 
                 Radny Bogdan Pacholak  mówił,  że przyczyną  nie wybudowania  planowanej sieci 
kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej  jest to, że trzeba wybierać  ofertę  wykonawcy                
z najniższą ceną, a powinno się wybrać tego, który zrobi to dobrze. 
Przewodniczący Rady przypomniał,  że  na temat budżetu dużo  mówił na posiedzeniach komisji 
Rady, pytając – dlaczego radni nie chcą dyskutować? 
Przewodniczący Rady  przypomniał, że miał  zastrzeżenia i uwagi m. innymi do przychodów      
i rozchodów w poszczególnych działach, wymieniając dz. Gospodarka mieszkaniowa w którym 
w   dochodach zaplanowano 600 tys. zł i Jego zdaniem zaplanowano to na wyrost, ale zostało to 
wyjaśnione. 
Następnie Przewodniczący Rady zadał pytanie odnośnie informacji złożonej przez 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej w  której  poinformowała o wykonaniu  rekonstrukcji           
i renowacji  studni głębinowej w Wyszkach, co zdaniem Przewodniczącego jest nieprawdą. 
Wójt  prosił Przewodniczącego, aby zobaczył jaki jest zapis w sprawozdaniu odnośnie Domu 
Kultury w Kotlinie i studni głębinowej w Wyszkach. 
Skarbnik  wyjaśniła, że Rada Gminy podjęła uchwałę zabezpieczając środki  na te zadania  jako  
niewygasające wydatki. W miesiącu styczniu 2014r. po uzyskaniu decyzji na użytkowanie          
i po przedłożeniu faktury  inwestycja  pod nazwą „ Rozbudowa i przebudowa istniejącego Domu 
Strażaka celem urządzenia Domu Kultury  wraz z Biblioteką w Kotlinie” została zakończona       
i rozliczona. 
Środki jako niewygasające wydatki traktowane są jako wykonane i te dwa zadania nie są już      
w budżecie Gminy  roku 2014. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że mówi o studni dlatego, że odnosi wrażenie, że firma, która 
przeprowadza renowację studni nie bardzo ma pojęcie o tej robocie. 
Skarbnik  dalej wyjaśniała, że jeżeli firma ta do końca czerwca br. nie wykona tego zadania, to 
środki wrócą na dochody budżetu Gminy. 
Wójt odpowiedział, że nie odważyłby się powiedzieć, że firma nie ma pojęcia o robocie, 
wyjaśniając, że firma ta wydobywa z głębokości  ponad 130 metrów  wszystko to co tam jest 
utopione, w tym resztki porozrywanych pomp, co świadczy o tym, że ktoś kiedyś przy tej studni 
cos robił i dlatego teraz są konsekwencje tego. 
Wójt poinformował, że ma zapewnienie wykonawcy, że wystarczy tydzień na usadowienie 
nowego filtra. 
Wójt dalej mówił, że Gmina realizuje zadania  te, które są obowiązkowe i zadania, które są 
wymogiem potrzeb społeczeństwa.  
Dalej Wójt mówił o zwiększaniu ilości zadań , które nakłada się na samorząd, w tym  sprawy 
gospodarki odpadami  i zadania realizowane przez GOPS oraz o staraniach jakie Gmina  czyni, 
aby pozyskać dodatkowe środki z zewnątrz. Jednak nie wszystko, co się zamierza da się 
zrealizować i to ze względu na brak środków – mówił Wójt. 
Radny Krzysztof Szyszka  mówiąc o wykonaniu dochodów w wysokości 99,00% i wydatków     
w wysokości 97,30% stwierdził , że trzeba się  cieszyć, że budżet tak został wykonany. 
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Wójt mówił, że Dom Kultury został wybudowany  zgodnie z dokumentacją przygotowaną już      
w roku 2008 i jest to kontynuacja tego, co zaczęto. Dalej Wójt mówił, że należy zapomnieć o 
tym, że Dom Kultury przynosił będzie zyski, bowiem kultury  nie  ocenia się  po zysku. 
Przewodniczący Rady potwierdził, że jest to oczywiste i zrozumiałe, że po to został opracowany 
projekt, aby go zrealizować. 
Przewodniczący Rady odniósł się do jednej kwestii określając, że budżet został wykonany wręcz 
idealnie przy deficycie ok. 4 tys. zł i jest to osiągnięcie i ocenia to pozytywnie, ale należy  sobie 
powiedzieć, że gdyby nie odzyskany podatek VAT za inwestycje z lat ubiegłych, nie zadłużenie 
o 355 tys. zł  więcej Gminy i nie zrealizowanie inwestycji – kanalizacji w Woli Książęcej, to 
zadłużenie w stosunku do roku 2012 wzrosłoby o ponad 3 mln zł. 
Skarbnik wyjaśniła, że na budowę sieci kanalizacji sanitarnej  w Woli Książęcej Gmina otrzyma 
środki unijne, ponieważ posiada już podpisana umowę  na 1.315.031,00 zł i środki te przesunęły 
się na rok 2014. 
Jeżeli chodzi o dochody, to Gmina  nie ma innych dochodów jak z podatków i opłat. Podatek 
VAT też jest podatkiem, który można pozyskać i który stanowi dochód. 
Wójt przypomniał, że  rok 2012 zamknął się kwotą  na plusie.  Na budowę kanalizacji Gmina ma 
zabezpieczone środki, o czym mówiła Skarbnik, a co do podatku VAT, to podatek ten można 
było odzyskiwać wcześniej niż od  1 stycznia 2012r. Trzeba było tylko podjąć  się tego trudu       
i zaangażować się samemu. Wójt mówił, że w pracy w pozyskiwaniu podatku VAT  oprócz 
Skarbnika Gminy zaangażowani są inni pracownicy w tym: Alicja Andrzejewska i Zdzisława 
Kasprzak. Podatek VAT odzyskiwany jest z okresu 4,5 lat.  
Przewodniczący Komisji Stefan Taczała  zgłosił uwagę, aby uczulić  sołtysów, aby przed 
uchwaleniem zadań realizowanych z funduszu sołeckiego dokonali rozeznania kosztów 
poszczególnych zadań i planować tak, aby fundusz ten wykorzystać. 
Wójt odpowiedział, że jeżeli na dane zadanie zaplanowano wyższą kwotę, a udało się 
zrealizować zadanie za  mniejsze środki, to nie należy do tego mieć zastrzeżeń. Wójt mówił, że 
nie można do tego podchodzić w ten sposób, że trzeba wydać, bo jest. 
Przewodniczący Rady pytał – jak dalej się toczy sprawa przerwanej inwestycji  w Woli 
Książęcej? 
Wójt odpowiedział, że  nie doszło do ugody pomiędzy Gminą a byłem wykonawcą i obecnie 
Gmina przygotowuje pozew  do Sądu . 
 

    ad.13 Poddanie pod głosowanie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
    finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 

                    Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Uchwała Nr XLIV/249/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

    ad.14 Poddanie pod głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium   
    Wójtowi Gminy z tytułu  wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 
                      Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady. 
    Uchwała nr XLIV/250/2014 podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
    Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
    Przewodniczący Rady złożył Wójtowi gratulacje  z tytułu udzielenia przez Radę Gminy 
    absolutorium. 
    Wójt Gminy podziękował radnym i sołtysom za pomoc w realizacji planowanych zadań  
     i  dobre  zrealizowanie budżetu  roku 2013 myśląc, że Gmina idzie w dobrym kierunku, a  

odzwierciedleniem  tego jest dobry odbiór społeczny. 
Wójt wręczył Skarbnikowi Gminy kwiaty dziękując Jej za czuwanie nad prawidłowym 
wykonaniem budżetu Gminy i pilnowanie spraw finansowych Gminy. 
Wójt podziękował również pracownikom  Urzędu Gminy  i osobom, które służą dobrą radą. 

 



10 
 

Skarbnik Gminy również wręczyła Wójtowi kwiaty gratulując wykonania budżetu, w tym zadań 
bieżących i majątkowych, które przyczyniają się do rozwoju Gminy. Skarbnik wyraziła nadzieję, 
że  rok 2014 będzie jeszcze lepszy w wykonaniu budżetu od roku 2013. 
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy w obradach. 
Wznowienie obrad. 
                Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii 
komisji co do materiałów sesyjnych. 
                Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 27 maja br.  nie  wniosła uwag zarówno do informacji  z zakresu 
należności pieniężnych za 2013 rok  do których nie stosuje się  ustawy Ordynacja podatkowa jak 
i do projektów uchwał. 
                Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak  poinformował, że opinia Komisji co do przekazania dotacji w kwocie  11 tys. zł na 
rzecz Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie  na zakup samochodu  była podzielona. 
Przewodniczący Komisji mówił, że wydaje się,  że Gmina ma tyle swoich wydatków, że Policja 
powinna szukać środków u siebie. Policja  ma potrzeby, ale patrząc na rząd i czytając gazety 
pieniędzy jest, a na Policję nie ma. 
Przewodniczący Komisji pozytywnie ocenił pracę Policji mówiąc, że można przejechać całą 
Polskę i Policji nie widać, a na „dołku” Policja jest zawsze.  
Sprzęt dla Policji powinien być z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, a 11 tys. zł spożytkuje 
Gmina  lepiej i sensowniej – uważał Przewodniczący Wodniczak. 
               Komisja pozytywnie zaopiniowała stanowisko dotyczące sprzeciwu budowy  fermy 
hodowli norek w miejscowości Magnuszewice i sprzeciwu wobec uciążliwości chowu trzody 
chlewnej  w Kotlinie przy ul. Waliszewskiej i Buchalińskiej.  Przewodniczący Komisji mówił, 
że jeden z radnych mówił, że smród jest uciążliwy, a on robi wszystko żeby nie śmierdziało            
i  nie jest to stanowisko, żeby nie chować świń tylko żeby ograniczyć uciążliwości. 
 

    ad.15 Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz  
    rozkładania  na raty należności pieniężnych  za 2013 rok do których nie stosuje się ustawy –  
    Ordynacja podatkowa. 

              Przewodniczący Rady poinformował, że jeżeli  nie będzie pytań do informacji, to uzna, 
że sprawozdanie zostało przyjęte. 
Pytań do sprawozdania nie było wobec tego Przewodniczący Rady uznał, że Rada sprawozdanie 
przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

    ad.16.  Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                            
                           Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przekazania skargi według właściwości. 
    Uchwała Nr XLIV/251/2014 podjęta została 14 głosami za. 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014. 
    Przewodniczący Rady po odczytaniu projektu uchwały pytał kto jest za podjęciem uchwały. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak  mówił, że podejmując uchwałę Policja środki 
otrzyma. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że opinia Komisji Oświaty była pozytywna, a opinia Komisji 
Budżetowej pozytywna z uwagami. Przewodniczący Rady pytał -czy ma  wyodrębnić zmianę 
dotyczącą środków na Policję? 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak mówił, że   nie jest przeciwny zmianom  
budżetowym w ogóle, a może przeciw 11 tys. zł  byłaby większość, bo zadań Gmina ma 
dosyć. 
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Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jeżeli Rada przegłosuje, że 11 tys. zł ma nie być w budżecie, a 
reszta zmian ma być, to 11 tys. zł wykreśli z uchwały i środki nie zostaną przekazane Policji. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie pytając : Kto jest za wyodrębnieniem z budżetu 
Gminy 11 tys. zł na zakup samochodu do Policji? 
Pytanie to Przewodniczący powtórzył uzupełniając , że 11 tys. zł jest dla Komendy 
Powiatowej Policji. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał – jak jest w innych gminach? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że Wójt na posiedzeniu Komisji Budżetowej  
poinformował, że spotkał się z wójtami i burmistrzami w tej sprawie. 
Wójt wyjaśnił, że Jaraczewo i Kotlin zadeklarowało 11 tys. zł, Żerków 20 tys. zł, Starosta  
zadeklarował znacznie więcej i nie zna kwoty zadeklarowanej przez burmistrza Jarocina.  
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak mówił, że była to rozmowa tylko pomiędzy 
wójtami. 
Przewodniczący Rady mówił, że temat  jest  złożony w świetle tego  co doświadcza podatnik, 
a to jest z pieniędzy  podatnika, przyznając, że na posiedzeniu Komisji Budżetowej 
powiedział  swoje zdanie, ale jest tak jak jest. Komendant  co roku chodzi i szuka pieniędzy. 
Przewodniczący Rady raz jeszcze poddał pod głosowanie , pytając – kto jest za tym, aby 
wyodrębnić kwotę 11 tys. zł z budżetu Gminy Kotlin roku 2014 z przeznaczeniem na zakup 
samochodu do Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie? 
W głosowaniu za  było 6 radnych, przeciw było 5 i 2 wstrzymało się od głosu. 
Przewodniczący Rady pytał inspektora ds. obsługi Rady czy rachunek ten wyszedł dobrze ? 
Inspektor odpowiedziała, że nie zgadza się, ponieważ obecnych  jest 14 radnych, a sumując 
głosy wychodzi 13. 
Przewodniczący Rady raz jeszcze prosił  o przegłosowanie licząc głosy i tak: za głosowało 6 
radnych,  przeciwnych było 5 radnych i 3 wstrzymało się od głosu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że zostaje oddalone, nie zostaje przyjęte. 
Inspektor ds. obsługi Rady mówiła, że pytanie było – kto jest za przekazaniem 11 tys. zł , 
czyli przechodzi. 
Przewodniczący Rady przyznał, że tak. 
Przewodniczący Komisji Oświaty Stefan Taczała mówił, że też był za, ale źle było zadane 
pytanie. 
Wójt i Skarbnik mówili, że pytanie zadane było dobrze i gdyby  było za nim  więcej głosów, 
to środki nie  zostałyby przekazane. 
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok. 

    Uchwała nr XLIV/252/2014 podjęta została 14 głosami za. 
3) objęcia przez Gminę Kotlin udziałów w spółce Oświetlenie Uliczne i Drogowe  Sp. z o.o. 

z siedzibą w Kaliszu. 
Uchwała nr XLIV/253/2014 podjęta została 14 głosami za. 

4)  zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 
     szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz 
     innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy 
     Kotlin, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 
     Uchwała Nr XLIV/254/2014 podjęta została 14 głosami za. 
Uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 
ad.17.  Podjęcie stanowiska dotyczącego budowy fermy hodowli norek w miejscowości 
Magnuszewice i chowu trzody chlewnej w miejscowości Kotlin przy ul. Waliszewskiej i ul.  
Buchalińskiej. 
                   Stanowisko nr  1/XLIV/2014 w którym Rada Gminy Kotlin stanowczo sprzeciwia 
się budowie fermy hodowli norek w miejscowości Magnuszewice oraz wyraża sprzeciw wobec 
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uciążliwości chowu trzody chlewnej zlokalizowanej w Kotlinie przy ul. Waliszewskiej i ul. 
Buchalińskiej  Rada Gminy podjęła 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 
Podjęte stanowisko stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.18.  Wolne głosy i wnioski. 
                  Wnioski zgłosili: 
Radny Krzysztof Szyszka pytał – czy plac przy bocznicy kolejowej jest własnością Gminy, 
proponując przenieść tam bazę techniczną z placu przy Urzędzie Gminy.  
Wójt odpowiedział, że teren ten nie jest własnością Gminy i zapewnił, że baza techniczna           
w najbliższym czasie  zostanie przeniesiona. 
Radny Jerzy Szymczak   prosił radnego Rady Powiatu o przybliżenie terminu przebudowy DPS 
w Kotlinie. 
Radny Rady Powiaty Walenty Kwaśniewski odpowiedział, że  na wyremontowanie                      
i przysposobienie budynku  na potrzeby DPS potrzeba ok. 10 mln zł. Dalej radny mówił, że po 
uchwaleniu budżetu Państwa zmniejszona została subwencja oświatowa o 1 mln zł. Powiaty, 
które mają dobrze zorganizowaną sieć oświatową mogą na oświacie zaoszczędzić. Powiat 
Jarociński planował zaoszczędzić 2,5 mln zł, a przy zmniejszeniu subwencji kwota ta będzie 
mniejsza. 
Powiat zaczął tracić zdolność kredytową. Na początku roku  było planowane 10 mln zł kredytu 
na 2014 rok, który zmniejszono kolejno do 8 mln zł i następnie do 6 mln zł. 
Na inwestycje przeznaczono mniej środków  zmniejszając z planowanych 5 mln zł w 2014r.  na 
DPS do 3 mln zł, planując na rok 2015 6 mln zł. 
Dalej radny Walenty Kwaśniewski  mówił, że udało się załatwić dotację ze środków norweskich  
w granicach 1 mln zł, co oznacza, że  w 2014 roku jest na DPS w Kotlinie 4 mln zł. Zabezpiecza 
to  tylko wykonanie remontu, a nie wyposażenia. Radny przypuszczał, że finansowanie tego 
obiektu zakończy się w roku 2016, chyba, że zmieni się  sytuacja finansowa Powiatu. 
Mówiąc o sytuacji finansowej Powiatu radny poinformował, że z WPF wynika, że spłata długu 
planowana już w 2014 roku ciągła się będzie do 2022 roku. 
W WPF na 2015r. na DPS i pozostałe zadania inwestycyjne  zaplanowano 6 mln zł, z czego 
wynika, że  w 2015 roku realizowany będzie tylko DPS. 
Radny Kwaśniewski mówił, że sprawdza się to, że kto zaczyna ten kończy i DPS w Kotlinie 
będzie. 
                  Radny Rady Powiatu wręczył  radnemu Dariuszowi Józefiakowi  odpowiedź na 
wniosek w sprawie namalowania pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha. 
                  Radny Walenty Kwaśniewski poinformował, że zwrócił się do Niego  dyrektor Szkół 
Rolniczych w Tarcach w sprawie poprawy dojazdu uczniów do szko ły z prośbą o wsparcie. 
Trasa ta będzie dłuższa, wobec czego wzrosną koszty jednak radny uważał, że  problemu z tym 
nie będzie, bo Gmina chce być Gminą przyjazną społeczeństwu. 
                  Kolejny temat o którym mówił radny Walenty Kwaśniewski, to 24 rocznica  
wyborów samorządowych. Radny wskazał 3 radnych, którzy  wówczas wygrali w swoich 
okręgach: Włodzimierza Szymkowiaka, Bogdana Pacholaka i Zdzisława Wodniczaka 
przyznając, że dobrze , że radni ci są  na tej sali, bo pamiętają z jakiego poziomu w tej gminie 
startowano i czym się na początku zajmowano, przyznając, że dzisiaj  nie jest już ta klasa i nie ta 
grupa zagadnień, które były na początku. Radny przyznał, że  ten samorząd starał się, aby był  
samorządem przyjaznym dla obywatela. 
                  Radny Dariusz Józefiak podziękował za odpowiedź na zgłoszoną interpelację, 
zapowiadając, że tak długo jak będzie  siedział na tej sali, tak długo będzie apelował o 
namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha. 
Przewodniczący Rady proponował radnemu Józefiakowi zabranie głosu w tej sprawie na sesji 
Rady Powiatu. 
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                  Wójt odnośnie transportu publicznego odpowiedział, że rozmawiał z dyrektorem 
szkoły w Tarcach i prezesem JLA i zmiany zostały zaakceptowane i od września br. autobus 
będzie jeździł do Tarzec. 
 
ad.19.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLIII sesji 
Rady Gminy. 
              Wójt poinformował, że wnioski dotyczące  dróg powiatowych w dniu 6 maja br. 
przekazano do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie.  
W dniu 19 maja br. Zarząd poinformował, że: 
- uzupełnienie poboczy przy drodze Kotlin – Sławoszew zostanie wykonane przez  wykonawcę 
  robót w ramach obowiązującej gwarancji, 
- Zarząd nie posiada w budżecie  wolnych środków, które można by przeznaczyć na  
wymalowanie linii krawędziowych na drodze Kotlin – Sucha, 
- przepust pod drogą  w Sławoszewie był w roku ubiegłym oczyszczony  i obecnie jest drożny, 
- wyrwa w jezdni przy posesji nr 58 w Twardowie została zabezpieczona grysem z emulsją, 
natomiast w terminie późniejszym wykonany zostanie remont masą asfaltową na gorąco, a na 
poboczu drogi ustawione zostaną słupki U-1a, 
- przedłużenie bariery ochronnej przy drodze Twardów – Wyszki przy posesji nr 98  Zarząd 
może rozpatrzyć w roku przyszłym, gdyż  obecnie posiadane środki w budżecie na tego typu 
prace zarezerwowane zostały na  bariery  o które wnioskowano między innymi w Sławoszewie, 
- sucha  topola przy drodze Kotlin – Racendów zostanie w najbliższym czasie usunięta, 
- odnowienie rowu przy drodze Kotlin – Racendów w miejscowości Twardów  Bączew zostanie 
uwzględnione przy planowaniu tego typu prac, a obecnie realizowane są wnioski  z roku 
ubiegłego. Zadanie to można będzie wykonać gdy po zakończeniu planowanych zadań 
pozostaną jeszcze wolne środki. 
              Wójt poinformował, że także w dniu 6 maja br. wysłał ponownie wniosek o 
zamontowanie fotoradaru w miejscowości Wyszki. 
              W dniu 8 maja br. Wójt otrzymał  odpowiedź od Głównego Inspektoratu Transportu 
Drogowego  Centrum Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym w Warszawie              
w sprawie zainstalowania stacjonarnego urządzenia rejestrującego  w Kotlinie przy drodze nr 11 
w którym informuje się, że zakończono prace związane z typowaniem miejsc  niebezpiecznych 
do obecnego etapu rozbudowy Systemu Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym. 
Wniosek o instalację urządzenia został ujęty w wykazie wniosków, a jego rozpatrzenie może 
nastąpić w przypadku podjęcia decyzji o dalszej rozbudowie Systemu, w tym po  zapewnieniu 
środków w budżecie na jej realizację. 
Mając na uwadze oczekiwania społeczne mieszkańców rozważa się możliwość wyznaczenia 
punktu kontrolnego, w którym inspektorzy Inspekcji Transportu Drogowego będą  prowadzili 
doraźne kontrole prędkości z wykorzystaniem  mobilnych urządzeń rejestrujących. 
                Odpowiadając na pozostałe wnioski Wójt poinformował, że: 
- prace równiarką rozpoczęto, w tym: w Racendowie, Wysogotówku i w Kotlinie i prace 
  przerwano z uwagi na opady deszczu, a prace te będą kontynuowane w tym w Parzewie  
  i Wyszkach, 
- zmiana trasy autobusu o którą wnioskowała sołtys Twardowa i sołtys Sławoszewa  będzie, 
- znak drogowy „ ustąp pierwszeństwa przejazdu”  przy drodze w Twardowie został 
  zamontowany, 
- na temat ścieżki rowerowej przy drodze nr 11  do GRILL BARU w Kotlinie Wójt będzie  
  rozmawiał z GDDKiA  przy okazji rozmowy na temat  zjazdu do tego obiektu, 
- uszkodzone znaki  drogowe na wysepkach na drodze nr 11  i oświetlenie  w Wyszkach oraz 
  w Kotlinie na przejściu dla pieszych   wg zapowiedzi GDDKiA  będą  naprawione do końca 
  tego tygodnia, 
- koszenie traw rozpoczęto, 
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-  bramki i siatka na boisko w Parzewie  są, 
- druga mulda na ul. Norwida została zamontowana. 
               Wójt poinformował, że Gmina stała się właścicielem boiska sportowego                        
w Magnuszewicach  na którym obecnie wykonano już 80% zaplanowanych  zadań na tej 
inwestycji i pozostało jeszcze tylko oświetlenie. Nazwa tego obiektu  będzie:  „ Gminne boisko 
sportowe w Magnuszewicach”. 
                Następnie Wójt, aby jak określił  zapobiec krążącym głupotom wśród społeczeństwa      
i w prasie  o tym, że pracownik źle wyliczył koszty funkcjonowania gospodarki śmieciowej  
przypomniał, że ustalając opłatę za odbiór odpadów proponował wprowadzenie 3 stawek opłaty, 
które by pokrywały koszty funkcjonowania gospodarki odpadami: 14,- zł dla 1-2 osób, 28,- zł 
dla 3-4 osób i 35,- zł dla 5 i więcej osób. Rada Gminy przyjęła 2 stawki 14 zł  i 28 zł  mając na 
uwadze względy prospołeczne . Ze stawką 35,- zł koszty bilansowały się. Przy stawkach 
uchwalonych przez Radę Gminy strata ta jest świadoma, a nie błędne wyliczenie przez  
pracownika. 
                  Radny Jerzy Szymczak wnioskował, aby nie równać równiarką ul. Kochanowskiego 
przy ogródkach działkowych, ponieważ na ulice ta nawieziono tłucznia  i obecnie należy tylko 
uzupełnić dziury tłuczniem. 
Wójt odpowiedział, że  na tej ulicy tylko w jednym miejscu musi być równiarka tj. na 
skrzyżowaniu z ul. 27 Grudnia. 
 
ad. 20.  Zamknięcie obrad. 
              Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XLIV sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
 

 


